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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Hol tart a gyermekotthonok és vezetőik 
felülvizsgálata?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az elmúlt évtized legnagyobb politikai botrányának egyik következménye, hogy reflektorfénybe
került  a gyermekvédelem ügye. Ez egyfelől hasznos,  hiszen végre szélesebb körben is  ismertté
váltak a valódi problémák. Másfelől szomorú, mert ez azt is mutatja, ha nincs a „kegyelemi ügy”,
akkor minden megy tovább.

A kormány ugyanis minden ellenkező állításával szemben, nem vette komolyan a saját szavát sem
és  nem  védte  meg  a  gyerekeket.  Az  1997-ben  hozott  gyermekvédelmi  törvény  betartása  és
betartatása  sem  sikerült.  Sőt  tavaly  még  a  gyermekjogi  képviselők  számát  is  harmadára
csökkentették.

Most is annyi jutott eszükbe, hogy ellenőrizni kell az intézményeket és a vezetőket. Pedig emellett
korrigálni kéne korábbi elmaradásaikat, és – ahogyan azt a szakmai szervezetek és a pártok is évek
óta  kérik és  javasolják  – azonnal  növelni  kellene a  szükséges  erőforrásokat  a  gyermekjóléti  és
gyermekvédelmi ellátás területén.

Fontos és szükséges lépesnek tartjuk a gyermekotthonok és az ott dolgozók átvizsgálását szakmai
ellenőrzését.  Megjelent,  hogy  valamennyi  gyermekotthon  soron  kívüli  hatósági  ellenőrzését
rendelte el a Belügyminisztérium. Ez összesen 530 intézményt érint. Célja az intézmények átfogó,
gyors vizsgálata, amelyek április 30-ig le kell, hogy záruljanak. A kormányhivataloknak a hatósági
ellenőrzés során tudomására jutott bűncselekmény gyanúja esetén feljelentést kell tenniük.

Megjelent az a rendelet is, amely az intézmény-vezetők pszichológiai alkalmassági vizsgálatát írja
elő,  de csak az állami otthonoknál,  az  egyháziaknál  nem. A tárca később azt  mondta,  hogy az
egyházi  otthonok  vezetőinek  kötelező  pszichológiai  alkalmassági  vizsgálatához  szükséges



törvénymódosítást  „hamarosan”  beterjesztik  az  Országgyűlésnek.  Bár  a  törvény  alapján  ezt
megtehették volna rendeleti szinten is. De a mai napig nem történt semmilyen lépes ez ügyben.

A rendelet szerint a vezetők stressztűrő képességét, szexuális devianciáját, szerencsejáték-, alkohol-
vagy  drogfüggőségét,  általános  pszichés  állapotát  vizsgálná.  Több  szakember  jelezte,  hogy  a
rendelet megfogalmazása általános, több kifejezés pontosítása hiányzik, nem tudni például, mit ért a
rendelet  alkotója  szexuális  deviancia  alatt.  Talán  azt,  amit  Lázár  János  mondott:  a
homoszexualitást?! Vagy csak ismét próbálják összemosni a dolgokat?

Az M1 arról számolt be, hogy 173 gyermekvédelmi intézmény ellenőrzése már megtörtént. A sajtó
ezért kereste meg a tárcát, hogy megtudja, pontosan milyen teszteket, vizsgálatokat végeztetnek el a
vezetőkkel, mi az a szakmai protokoll, amely alapján eldől, ki maradhat, és kinek kell mennie.

Választ ők nem kaptak, így most én kérdezem Miniszter Úrtól:

• Hol tart a gyermekotthonok és vezetőik felülvizsgálata? 
• Mik a tapasztalatok az eddigi vizsgálatok alapján? Indultak-e eljárások? 
• Mikor és milyen módon történik meg a vezetők tesztelése? Milyen szakmai protokoll 

alapján végzik el ezeket?
• Összesen végül hány vezető vizsgálatára kerül majd sor? Mi lesz az egyházi 

intézményekkel?
Várom válaszát!

2 


